



FRIEDENSBURG · PEACE CASTLE  
SCHLAINING · AUSTRIA



30th international summer academy  
**Flucht und Migration**  
- von Grenzen, Ängsten, Zukunftschancen -

**30.6 - 5.7. 2013**

**Refugees and Migration**  
on borders, fears and opportunities for the future

Seit drei Jahrzehnten versammeln sich auf der Friedensburg Schlaining ExpertInnen, StudentInnen, SchülerInnen und Interessierte aller Altersgruppen, um eine Woche lang in Diskussionen und Workshops aktuelle friedenspolitische Fragen zu bearbeiten. Im Jubiläumsjahr haben wir uns für ein besonders brisantes Thema entschieden: den Umgang mit Flucht und Migration, mit Asylsuchenden und vermeintlichen "Illegalen", die nach Europa streben.

Neben führenden MigrationsforscherInnen und politisch Verantwortlichen werden auch diesmal vor allem PraktikerInnen eingeladen, ihre Erfahrungen zu teilen: FlüchtlingshelferInnen und AsylbetreuerInnen ebenso wie MenschenrechtsaktivistInnen aus den Randzonen Europas, wo die Abschottung der EU-Außengrenzen mit Zäunen und Kriegsgeschütz täglich weitere Todesopfer fordert.

**join us - sei dabei!**

Since three decades, experts, students, pupils and interested people of all ages gather once a year at Peacecastle Schlaining to work for one week on current questions relating to peace and politics. For our jubilee, we have picked a particularly controversial topic for our discussions and workshops: the treatment of flight and migration and of those so-called "illegals" heading for Europe.

We invited leading researchers in migration studies, key political actors and primarily, grass-root actors to share their experiences. We will hear from people who aid refugees in fleeing, asylum advisors and human rights activist from the outer frontiers of Europe, where the shutting-off of EU borders with fences and military deployment continues to claim casualties every day.

[www.peacecastle.eu](http://www.peacecastle.eu)  
[www.friedensburg.at](http://www.friedensburg.at)

cpdc